
1 

 

OR.BR.0002.6.19 

P R O T O K Ó Ł Nr VI/19 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 25 kwietnia 2019 roku 

budynek Urzędu Gminy w Poraju 

ul. Jasna 21, sala nr 220 

czas trwania obrad: 11
05 

– 13
30 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2019 r., poz. 506) Przewodniczący p. Sylwester Sawicki o godzinie 11
05

 otworzył VI 

sesję Rady Gminy Poraj. 

Po powitaniu: 

1) Gości – wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu, 

2) Radnych stwierdził quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

i uchwał przez Radę Gminy. 

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na 

mocy art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej (Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z 

wyrażeniem zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a 

administratorem danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójta Gminy 

Poraj. 

Przewodniczący zarządził sprawdzenie listy obecności (załącznik nr 2). Radni 

potwierdzili również swoją obecność podpisem na liście. W sesji uczestniczyli wszyscy radni. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek VI sesji – załącznik nr 3, został przekazany wszystkim Radnym, 

Sołtysom i jednostkom organizacyjnym Gminy w ustawowym terminie, tzn. 18 kwietnia 2019 

r. – załącznik nr 4.  

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował, że Radny p. Leszek Lach złożył 

wniosek o poszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 5a zatytułowany 

„Oświadczenie Przewodniczącego Klubu Radnych „Gmina dla Wszystkich” Radnego           

p. Leszka Lacha”. Wniosek radnego w formie pisemnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu, 

który radni otrzymali drogą elektroniczna w dniu 24 kwietnia 2019 r. (załącznik nr 6). 

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał radnych o ewentualne uwagi do porządku 

obrad. 

 Radna p. Jolanta Chmura poprosiła o dopisanie do porządku sesji w punkcie 12 wyjaśnień 

dotyczących umowy pomiędzy Gminą Poraj a Spółką Poreco;  

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że popiera wniosek p. Lacha i zauważył, że 

pozostali radni powinni wyrazić zgodę na jego wypowiedź dla jawności i transparentności 

tego, co miało miejsce na ostatnim posiedzeniu Komisji Doraźnej ds. Statutu Gminy Poraj, 

gdyż nie wszyscy radni mieli okazję w nim uczestniczyć; 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad złożonymi wnioskami o 

zmianę porządku obrad VI sesji Rady Gminy Poraj oraz przypomniał, że zmiana porządku 

wymaga bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady. 

1) Wniosek o poszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 5a zatytułowany 

„Oświadczenie Przewodniczącego Klubu Radnych „Gmina dla Wszystkich” Radnego           
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p. Leszka Lacha” został przyjęty „jednogłośnie” 15 głosami „za (załącznik nr 7 do 

protokołu).  

2) Wniosek o dopisanie do porządku obrad w punkcie 12 wyjaśnień dotyczących umowy 

pomiędzy Gminą Poraj a Spółką Poreco został przyjęty 9 głosami „za”, 4 osoby były 

„przeciw”, 2 osoby  „wstrzymały się” od głosu (załącznik nr 8 do protokołu). 

W wyniku tego głosowania nastąpiła zmiana numeracji w projekcie porządku obrad 

od punktu 12, tzn „Sprawy różne” zostały przyporządkowane do punktu 13, a 

„Zamknięcie sesji” do punktu 14. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr V/19 z dnia 28 marca 2019 r. 

4. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań własnych Gminy w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy Poraj z działalności międzysesyjnej. 

5a. Wysłuchanie oświadczenia Przewodniczącego Klubu Radnych „Gmina dla 

Wszystkich” Radnego p. Leszka Lacha. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1 zmiany Uchwały Nr 29(IV)19 Rady Gminy Poraj z dnia 31 stycznia 2019 

roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 2019 rok, 

6.2 rozpatrzenia petycji mieszkańców Poraja z dnia 19 marca 2019 roku 

dotyczącej wydłużenia godzin pracy świetlicy środowiskowej w Poraju, 

6.3 rozpatrzenia petycji mieszkańców Gminy Poraj z dnia 29 marca 2019 roku o 

odwołanie decyzji Urzędu Gminy Poraj dotyczącej likwidacji obiektu 

Skatepark, mieszczącego sie na terenie "Strefy Wrażeń" w Poraju, 

6.4 rozpatrzenia wniosku z dnia 12 marca 2019 r. o jak najszybsze wyrównanie i 

utwardzenie drogi w Pustkowiu Gęzyńskim, 

6.5 zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2019, 

6.6 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

7. Przyjęcie informacji z wykonania budżetów za 2018 rok: 

7.1 Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami, 

7.2 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

7.3 Gminnego Ośrodka Kultury, 

7.4 Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 

7.5 SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia, 

7.6 Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju za rok 

2018. 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

10. Informacja o realizacji w 2018 roku Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 

11. Informacja z przebiegu akcji „zima” w sezonie 2018/2019. 

12. Wyjaśnienia dotyczące umowy pomiędzy Gminą a Spółką Poreco. 

13. Sprawy różne. 

14.  Zamknięcie sesji. 
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3. Przyjęcie protokołu z sesji Nr V/19 z 28 marca 2019 r.    
 Protokół  z sesji był wyłożony w Biurze Rady oraz w sali przed dzisiejszymi 

obradami, dodatkowo został wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Protokół z V sesji Rady Gminy Poraj został przyjęty przez radnych 14 głosami „za”, 1 osoba 

nie oddała głosu (załącznik nr 9 do protokołu). 

 

4. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań własnych Gminy w okresie między sesjami. 

Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapoznała wszystkich radnych oraz uczestników sesji 

z pisemnymi informacjami z wykonywanych zadań w okresie międzysesyjnym, które 

stanowią  załączniki do protokołu od nr 10 do 13.   
 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy Poraj z działalności międzysesyjnej. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki odczytał swoją informację o działalności 

międzysesyjnej, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

5a. Wysłuchanie oświadczenia Przewodniczącego Klubu Radnych „Gmina dla 

Wszystkich” Radnego p. Leszka Lacha. 

 Radny p. Leszek Lach odczytał treść pisma, jakie skierował w dniu 18 kwietnia 2019 

r. do Wójt p. Katarzyny Kaźmierczak, w którym informował o sytuacji zaistniałej na 

posiedzeniu Komisji Doraźnej ds. Statutu Gminy Poraj, która odbyła się 17 kwietnia 2019 r. 

podczas, której został zaatakowany i obrażony przez Radcę prawnego, w związku z czym 

żąda zabezpieczenia technicznego nagrania z posiedzenia tej komisji oraz niezwłocznego 

przekazania treści tego nagrania w postaci pisemnego protokołu, wyjaśnienia służbowego od 

podległego pracownika Radcy prawnego p. Moniki Stańczyk-Mroczko z powodu 

bezzasadnego ataku na radnego podczas wykonywania przez niego mandatu radnego oraz 

wyciągnięcia wniosków służbowych i organizacyjnych. Następnie odczytał treść swojego 

oświadczenia, w którym opisał przebieg ww. posiedzenia. Według Radnego p. Leszka Lacha 

doszło wówczas do pomówienia jego osoby przez Radcę prawnego, jakoby pisał na jej temat 

anonimy. Jego zdaniem powodem agresji ze strony Radcy prawnego były zgłoszone przez 

niego poprawki do obowiązującego Statutu Gminy Poraj, które dotyczyły uzasadnień 

podejmowanych uchwał. Dodał, że przedstawiony atak to naruszenie prawa, w wyniku 

którego została również naruszona jego godność i zdrowie. Oświadczył także, że żaden radny 

nie może doświadczać takich przykrości ze strony nikogo, a tym bardziej pracowników 

Urzędu Gminy. Zaapelował do pozostałych radnych, aby przyjęli do wiadomości to 

oświadczenie i zajęli stanowisko w tej sprawie, natomiast brak jakiejkolwiek reakcji w tej 

sprawie ze strony radnych jego zdaniem będzie dowodem niedojrzałości radnych. Na 

zakończenie wspomniał, że powodem podjęcia się przez niego zadania uszczelnienia 

przepisów statutu dotyczących wpływu Rady Gminy na zarządzanie gminą przez wójta, była 

opłakana sytuacja materialna gminy i jej zadłużenie. Pisemne oświadczenie Radnego              

p. Leszka Lacha miało stanowić załącznik nr 15 do protokołu, które niestety nie zostało 

przez niego dostarczone.  

 

6. Projekty uchwał w sprawie: 

Projekty uchwał, które zostały zapisane w porządku sesji były kolejno odczytywane 

przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Krzysztofa Klimka, a następnie procedowane przez 

Radę Gminy.  

 

6.1 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 29(IV)19 Rady Gminy Poraj z 

dnia 31 stycznia 2019 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 



4 

 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 2019 rok  – 

załącznik nr 16. 

 Przewodniczący zapytał radnych o ewentualne uwagi do tego dokumentu; 

 Radny p. Marcin Makuch chciał wiedzieć, ile jest takich rodzin i dzieci, którym można 

pomóc oraz, czy w ogóle takie występują na terenie Gminy Poraj; 

 Sekretarz Gminy p. Anna Trąbska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma takiego 

zapotrzebowania, dodała, że kilka lat temu były takie oferty, ale również nie było 

zapotrzebowania; 

 Radny p. Waldemar Sitek zwrócił uwagę na to, że to dotyczyło ilości rodzin a nie ofert i 

zauważył, że jeżeli nie są przedstawiane oferty rodzinom to nie ma zapotrzebowania, 

natomiast w tym wypadku chciał poznać ilość rodzin będących w grupie zagrożenia; 

 Sekretarz p. Anna Trąbska powiedziała, że jest mowa o rodzinach, w których został 

zdiagnozowany alkoholizm a nie o tych, które zostały zgłoszone, bo żeby zdiagnozować 

alkoholizm w rodzinie należy daną osobę  wysłać na badania; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy są takie rodziny; 

 p. Anna Trąbska odpowiedziała, że  w tym roku nie toczyło się postępowanie wobec 

żadnej rodziny z nieletnimi, natomiast toczyło się wobec osób samotnych, czy osób z 

dziećmi już dorosłymi; 

 Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały, który został 

odrzucony przez radnych: 7 głosów „za”, przy 8 głosach „przeciw”– protokół głosowania 

imiennego  to załącznik nr 17 do protokołu. 

 

6.2  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Poraja z dnia 19 

marca 2019 roku dotyczącej wydłużenia godzin pracy świetlicy środowiskowej w 

Poraj – załącznik nr 18. 

Radni nie mieli uwag do tego dokumentu. 

 

Uchwała Nr 49(VI)19 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Poraja z dnia 19 marca 

2019 roku dotyczącej wydłużenia godzin pracy świetlicy środowiskowej w Poraju – 

załącznik nr 19 została przyjęta jednogłośnie   – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

6.3  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Gminy Poraj z 

dnia 29 marca 2019 roku o odwołanie decyzji Urzędu Gminy Poraj dotyczącej 

likwidacji obiektu Skatepark, mieszczącego sie na terenie "Strefy Wrażeń" w 

Poraju– załącznik nr 21. 

 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zapytał, czy są pytania do przedłożonego 

projektu; 

 Radny p. Leszek Lach poinformował, że w imieniu mieszkańców ulicy Leśnej w 

Poraju wnioskuje o rozważenie możliwości przeniesienia tego obiektu bliżej szkoły, z 

uwagi na uciążliwy hałas szczególnie w okresie letnim, oraz dodał, że mieszkańcy 

często muszą zbierać pozostawione tam  różnego rodzaju śmieci; 

 

Uchwała Nr 50(VI)19 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Gminy Poraj z dnia 29 

marca 2019 roku o odwołanie decyzji Urzędu Gminy Poraj dotyczącej likwidacji obiektu 

Skatepark, mieszczącego sie na terenie "Strefy Wrażeń" w Poraju – załącznik nr 22 została 

przyjęta jednogłośnie  – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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6.4 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 12 marca 2019 r. o jak 

najszybsze wyrównanie i utwardzenie drogi w Pustkowiu Gęzyńskim – załącznik 

nr 24. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki udzielał kolejno głosu radnym, którzy mieli uwagi 

do tego dokumentu; 

  Radna p. Ewa Masłoń: 

 poinformowała, że na ostatniej Komisji ds. budżetu miała miejsce burzliwa dyskusja 

na ten temat; 

 powiedziała, że w ostatnim czasie zostało złożone pismo podpisane przez 

kilkudziesięciu mieszkańców Choronia w sprawie naprawy ich dróg, a które nie 

zostało skierowane do Komisji skarg, wniosków i petycji, tymczasem to w sprawie 

drogi w Pustkowiu Gęzyńskim tak, dlatego powiedziała że byłaby nieuczciwa wobec 

swoich sąsiadów, gdyby miała się przychylić do wykonania drogi dla jednego 

domostwa, podczas, gdy mieszkańcy ulicy Krzywej, Prostej, Ludowej, Browarnej czy 

Piaskowej w Choroniu od wielu lat czekają na wykonanie prac związanych z poprawą 

nawierzchni ich dróg; 

 zaznaczyła, że z pozyskanych informacji wynika, że droga ta leży w granicy 

pomiędzy Gminą Poraj a Gminą Koziegłowy, nieopodal której będzie budowane 

osiedle mieszkaniowe, więc z tego wynika, że w przyszłości z tej drogi będą 

korzystać głównie mieszkańcy Gminy Koziegłowy, do której również będą 

odprowadzane przez nich  podatki; 

 wspomniała, że zostały przekazane radnym również informacje na temat 

prowadzonych rozmów naszej gminy z Gminą Koziegłowy z sprawie ich udziału w 

kosztach naprawy tej drogi, dlatego jej zdaniem można przyjąć przedmiotową 

uchwałę pod warunkiem, że będzie w niej zapis na ten temat i postawiła wniosek o 

dopisanie do projektu uchwały paragrafu o treści „Prace zostaną rozpoczęte po 

ustaleniu partycypacji kosztów w wyrównaniu i utwardzeniu przedmiotowej drogi 

pomiędzy Gminą Poraj a Gminą Koziegłowy”; 

 Wójt Gminy p. Katarzyna Kaźmierczak powiedziała: 

 warto, aby radni przypomnieli sobie w jakich okolicznościach ten wniosek padł, gdyż 

tak naprawdę była to skarga na działania Gminy Poraj w temacie przedmiotowej 

drogi, którą skarżący w trakcie trwania komisji wycofał podtrzymując jednocześnie 

wniosek w sprawie naprawy drogi, 

 wniosek Radnej p. Ewy Masłoń jest o tyle zasadny, że rozmowy z Gminą Koziegłowy 

już się toczą, gdyż jest ona bardzo zainteresowana możliwością utwardzenia tej drogi 

z uwagi na to, że wiedzie ona do tych działek, na których ma powstać osiedle, dlatego 

jej zdaniem taki zapis w uchwale będzie dobrym narzędziem do wyegzekwowania  

udziału Gminy Koziegłowy w tych kosztach, 

 podkreśliła, że droga ta jest którąś w kolejności działań, które trwają, jednakże ze 

względu na suszę zostały chwilowo wstrzymane, dodała, że zostały zlecone geodecie 

prace związane z wykonaniem pomiarów, aby móc w okolicach tej drogi wykonać 

rów odwadniający; 

 Radny p. Krzysztof Klimek w nawiązaniu do tego tematu przypomniał, że mieszkańcy 

Żarek Letniska składali od wielu lat petycje w sprawie poprawy swoich dróg i którzy 

mogliby również składać skargi w tym temacie, co skutkowałoby tym, że Urząd Gminy 

zostałby zasypany takimi pismami, dlatego też poprosił o rozsądek przy podjęciu tej 

uchwały i przypomniał, że przedmiotowa droga, która prowadzi do jednej posesji była już 

naprawiana w zeszłym roku, natomiast w sołectwie Żarki Letnisko takich dróg jest 60; 
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 Radny p. Bartosz Rajczyk podobnie jak przedmówcy powiedział, że obawia się tego, żeby 

ta uchwała nie była motorem napędzającym do składania podobnych pism, gdyż we 

wszystkich sołectwach są drogi, które wymagają remontu; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła: 

 zgodziła się z tym, że w temacie dróg jest z pewnością bardzo dużo do zrobienia, 

 przedstawiła zasady działania Komisji skarg, wniosków i petycji, która tak naprawdę 

jest nowym tworem, a która musi się kierować zasadami określonymi w przepisach, 

 stwierdziła, że nie było podstaw do odrzucenia tej skargi, gdyż droga ta nie jest drogą 

asfaltową i zadbaną, natomiast przychylenie się wcale nie musi oznaczać, że działania 

zostaną podjęte natychmiastowo, tylko zgodnie z technicznymi możliwościami, 

 uznała, że proponowany przez Radną Masłoń zapis w uchwale jest jak najbardziej 

zasadny i zobowiązała się, że na przyszłość komisja będzie również brała go pod 

uwagę; 

 Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnej p. Ewy Masłoń o dopisanie 

do w/w projektu uchwały zapisu zacytowanego jak wyżej – 14 głosów „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” – wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu; 

 Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały z wniesiona poprawką: 

 

Uchwała Nr 51(VI)19 w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 12 marca 2019 r. o jak 

najszybsze wyrównanie i utwardzenie drogi w Pustkowiu Gęzyńskim – załącznik nr 26 

została przyjęta – 5 głosami „za”, 3 głosy „przeciw”, 7 osób „wstrzymało się” od głosu. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 

6.5  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2019 rok - 

załącznik nr 28. 

 Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Klimek po odczytaniu powyższego projektu uchwały 

zawnioskował o zmianę w załączniku nr 6, w dziale 900, w rozdziale 90001 nazewnictwa z 

Gospodarki wodno ściekowej w Gminie Poraj na Gospodarkę wodno ściekową w Żarkach 

Letnisko; 

 Skarbnik Gminy p. Anna Kukla poinformowała, że jest to błąd pisarski, który zostanie 

skorygowany i dodała, że do tej pory zawsze używano nazwy takiej o jaką wnioskował 

Radny p. Klimek; 

Wobec braku dalszych uwag do dokumentu Przewodniczący zarządził głosowanie: 

 

Uchwała Nr 52(VI)19 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2019 rok – załącznik nr 

29 została przyjęta – 13 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

6.6 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej - załącznik 

nr 31. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie: 

 

Uchwała Nr 53(VI)19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy – załącznik nr 32 została 

przyjęta  13 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził 10 – minutową przerwę w obradach. 
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7. Przyjęcie informacji z wykonania budżetów za 2018 rok: 
 

7.1 Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami, 

Materiał pisemny stanowiący załącznik nr 34 do protokołu został przyjęty bez uwag. 

 

7.2 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Informacja pisemna do tego punktu stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Uwagi do tematu mieli: 

 Radny p. Waldemar Sitek: 

 w kontekście tego, co powiedziała Sekretarz Gminy, że nie ma na terenie gminy 

dzieci z rodzin dotkniętych problemami, a okazuje się, że w 2018 r. zostało 

skierowanych 6 wniosków do sądu dla nieletnich, chciał wiedzieć, kogo dotyczyły 

te wnioski, 

 w związku z informacją dotyczącą wyjazdu 44 wychowanków świetlic 

środowiskowych na wycieczkę do Zoo w 2018 r. zapytał, kto wziął udział w tym 

wyjeździe, skoro nie ma dzieci z rodzin alkoholowych, 

 zapytał, do kogo są skierowane świetlice środowiskowe; 

 Sekretarz Gminy p. Anna Trąbska odpowiedziała: 

 wszystkie 6 wniosków, które zostały złożone do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich 

Sądu Rejonowego dotyczyły osób pełnoletnich, 

 podkreśliła, że na świetlice środowiskowe uczęszczają nie tylko dzieci z rodzin 

trudnych, czy patologicznych i dodała, że patologia to nie tylko alkoholizm, ale 

również inne uzależnienia, 

 do świetlic przychodzą tak naprawdę wszystkie dzieci, które po rekrutacji i 

wywiadzie środowiskowym z rodzicami, gdyż liczba miejsc jest ograniczona 

zostały przyjęte, 

 wyjazd na wycieczkę został zrealizowany dla wszystkich dzieci, które uczęszczały 

na świetlicę w okresie wakacji, 

 komisja stawia na profilaktykę, więc wspomniane dzieci niekoniecznie muszą być 

z rodzin trudnych;  

 Radny p. Waldemar Sitek chciał się dowiedzieć, dla kogo działają świetlice; 

 p. Anna Trąbska odpowiedziała, że dla dzieci w wieku szkolnym z zakresu szkoły 

podstawowej  powyżej 7 lat; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy jest to zgodne z prawem; 

 p. Anna Trąbska odpowiedziała, że tak, gdyż w tym momencie stawia się na 

profilaktykę; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy w ramach profilaktyki dzieci nie mogą jechać na 

kolonie; 

 p. Anna Trąbska poinformowała, że jak najbardziej mogą, dlatego też komisja ma 

zarezerwowane 2 tys. zł na dofinansowanie takich wyjazdów; 

 Radny p. Waldemar Sitek stwierdził, że jego zdaniem w kontekście tego, co przed 

chwilą powiedziała p. Sekretarz wprowadziła ona w błąd radnych przed głosowaniem 

nad uchwałą o zmianę w budżecie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych (GKRPA) twierdząc, że nie ma takich dzieci, a okazuje się, że dzieci ze 

świetlic środowiskowych mogą pojechać na taki wypoczynek;  

 p. Anna Trąbska podkreśliła, że jeżeli będzie takie zapotrzebowanie, to tak, natomiast 

na chwilę obecną takiego nie ma; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, czy na dzień dzisiejszy przygotowane są oferty 

wyjazdów, na co p. Trąbska odpowiedziała, że nie; 
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 Radny p. Waldemar Sitek stwierdził, że skoro nie proponują ofert, to wiadomym jest, że 

nie wiedzą, czy jest zapotrzebowanie i powiedział, że komisja powinna działać, a nie 

czekać na to, że ktoś się zgłosi do komisji; 

 p. Anna Trąbska odpowiedziała, że komisja działa i poprosiła o przyjście na posiedzenie 

i wskazanie przypadków, do których nie dotarła komisja; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że z 2 tys. zł niewielu dzieciom można 

dofinansować ewentualny wyjazd i dodała, że komisja działa nieudolnie, skoro nie wie, 

czy są dzieci wymagające takiego wyjazdu, stwierdziła  również, że pytanie Radnego    

p. Makucha na temat ilości dzieci z rodzin trudnych, którym można pomóc było 

retoryczne i samo w sobie zawierało odpowiedź a w sytuacji, kiedy pojawi się 

zapotrzebowanie komisja z posiadanych środków i tak niewiele zrobi, podkreśliła 

również, że jest niezrozumiałe, że nie chce się pomóc osobom potrzebującym, tylko 

zostawia się środki komisji o wątpliwej działalności 

 p. Anna Trąbska przypomniała, że sprawozdanie dotyczyło roku 2018; 

 Radna p. Jolanta Chmura odpowiedział, że środki, o których była mowa w projekcie 

uchwały dotyczyły tego roku; 

 Radny p. Waldemar Sitek stwierdził, że praca komisji w 2018 r. ma ciągłość w 2019 r. 

tym bardziej, że dzieci są zdeklarowane w świetlicach od dłuższego czasu oraz dodał, 

że mówienie o profilaktyce wiąże się ze wsparciem dzieci z rodzin uboższych, w 

których jest realne zagrożenie; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła  powiedziała: 

 uczestniczyła ostatnio w obradach GKRPA, gdyż była zainteresowana rodzajem jej 

pracy, 

 pomijając emocje, które od pewnego czasu narastają w tym temacie stwierdziła, że 

komisja ta faktycznie ma bardzo dużo pracy, 

 dodała, że jest różnica pomiędzy stwierdzonym przez biegłych alkoholizmem w 

rodzinie a tym, gdzie tego nie stwierdzono, chociaż on istnieje i jest realnym 

zagrożeniem, 

 stwierdziła, że poruszane na komisji problemy są bardzo trudne i delikatne, 

wspomniała, że zostały złożone kolejne wnioski od rodzin, dlatego też jej zdaniem 

zmniejszanie finansów tej komisji, a co za tym idzie doprowadzenie do mniejszej 

ilości jej spotkań odbije się negatywnie na jej działaniach, 

 zauważyła, że komisja dofinansowuje półkolonie oraz różnego rodzaju wyjazdy dla 

dzieci, zakup żywności, festyny czy miasteczko rowerowe, 

 jej zdaniem w obliczu tego, co widziała, komisja funkcjonuje bardzo dobrze i stara 

się jak może, aby sprostać oczekiwaniom; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał o ilość osób w GKRPA oraz, czy należy do niej 

również psycholog; 

 p. Anna Trąbska odpowiedziała, że komisja liczy 6 członków, z których każdy 

przeszedł odpowiednie przeszkolenie, natomiast z pomocy psychologa, który ma dyżury 

w Urzędzie Gminy korzystają w ramach komisji bezpłatnie; 

 Radny p. Waldemar Sitek przypomniał, że jego wniosek dotyczył zasadności obecności 

6 członków w tej komisji, dlatego też radni przez obcięcie kosztów jej funkcjonowania 

mogli wpłynąć na ilość osób powołanych do pracy w tej komisji i zapytał Radną           

p. Dagmarę Superson-Kosztyłę, czy jej zdaniem działania GKRPA są wystarczające i 

nie ma potrzeby, żeby dzieci z Gminy Poraj pojechały na dofinansowane kolonie; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła odpowiedziała, że działania dotyczące 

profilaktyki są na dzień dzisiejszy jak najbardziej wystarczające, natomiast nie będzie 

odpowiadała na pytania, które są manipulacją słowną; 
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 Radny p. Patryk Frendowski stwierdził, że system pochłaniający ogromne środki na 

koszty osobowe działania komisji w porównaniu z 2 tys. zł przeznaczonymi na dzieci 

jest chory. 

 

7.3 Gminnego Ośrodka Kultury, 

Materiał pisemny odnoszący się do tej informacji stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uwagi mieli: 

 Radny p. Leszek Lach przypomniał, że w 2018 r. obowiązywał program postępowania 

naprawczego, tymczasem Kurier Porajski był nadal wydawany, i powiedział, że w 

sytuacji, kiedy na Komisji Rewizyjnej zwrócił uwagę Dyrektor GOK-u, że nie realizuje 

założeń tego programu wywołało to jej zdziwienie; 

 

7.4 Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 

Załącznik nr 37 to informacja pisemna do tego tematu, która została przyjęta bez uwag. 

 

7.5 SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia, 

Materiał pisemny stanowiący załącznik nr 38 do protokołu również został przyjęty przez 

radnych bez uwag. 

 

7.6 Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół; 

 Do załącznika nr 39 do protokołu, czyli informacji pisemnej do tego punktu nie 

wniesiono uwag.  

 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju 

za rok 2018. 
Materiał pisemny przedstawiony przez Kierownika GOPS stanowi załącznik nr 40. Został 

on przyjęty bez uwag. 

 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
Załącznik nr 41 to informacja pisemna do tego punktu, do której radni również nie 

wnieśli uwag. 

 

10. Informacja o realizacji w 2018 roku Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 
Do materiału pisemnego, będącego załącznikiem nr 42 do protokołu nie wniesiono uwag. 

 

11. Informacja z przebiegu akcji „zima” w sezonie 2018/2019. 
Załącznik nr 43 to informacja pisemna do tego punktu. Radni nie wnieśli uwag do tego 

dokumentu. 

 

12. Wyjaśnienia dotyczące umowy pomiędzy Gminą a Spółką Poreco. 

Pytania  mieli: 

 Radna p. Jolanta Chmura przypomniała, że Komisja ds. budżetu postawiła wniosek o 

udostępnienie umowy jaka została zawarta pomiędzy Gminą Poraj a Spółką Poreco na 

dofinansowanie tejże spółki przez gminę w kwocie 650 tys. zł, w związku z tym radni 

otrzymali kopię przedmiotowej umowy, z której wynika, że została zawarta w dniu 31 
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lipca 2017 r. między Spółką Poreco, Gminą Poraj a Komunalnym Funduszem 

Inwestycyjnym Zamkniętym z siedzibą w Warszawie i mówi o zaciągnięciu kredytu w 

wysokości 3,5 mln zł; 

 Radny p. Waldemar Sitek  powiedział, że z umowy tej wynika, że wspólnik czyli Gmina 

Poraj zobowiązuje się do spłaty udziałów w kapitale spółki oraz pokrycia ich wkładem 

pieniężnym o łącznej kwocie 4,8 mln zł i zapytał, czy takie zobowiązanie nie wymaga 

uchwały Rady Gminy; 

 Wójt Gminy p. Katarzyna Kaźmierczak nie ukrywała, że nie jest przygotowane na 

konkretne odpowiedzi w tym temacie, dlatego też poprosiła o doprecyzowanie tego 

wniosku na piśmie i zobowiązała się, że wówczas radni otrzymają niezbędne odpowiedzi; 

 Radny p. Waldemar Sitek powiedział, że chodzi o umowę wsparcia pomiędzy 

wspomnianymi wcześniej jednostkami i dotyczy emisji obligacji w 2017 r. przez Spółkę 

Poreco; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak powiedziała, że jest to umowa zabezpieczająca, dodała, że 

takie są wymogi prawne, jeżeli chodzi o spółkę ze 100 % udziałem gminy i dodała, że 

potrzebuje zdecydowanie więcej danych, aby udzielić radnym kompetentnych informacji; 

 Radny p. Waldemar Sitek poprosił, aby ten punkt znalazł się w porządku kolejnej sesji; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poprosił o sprecyzowanie pytań do p. Wójt w tym 

temacie; 

 Radny p. Waldemar Sitek powiedział, że z budżetu na 2019 r. wyraźnie widać, że Gmina 

Poraj dokapitalizowała Spółkę Poreco w kwocie 650 tys. zł, co równoważy harmonogram 

spłat obligacji w tym roku i zwrócił uwagę, że kapitał obligacji emitowanych przez Poreco, 

które należy spłacić do 2025 r. wynosi 3.570.000,00 zł, natomiast odsetki to 1.176.260,82  

zł oraz, że obligacje te zostały wypuszczone na wysokim oprocentowaniu ponieważ marża 

wynosi 4,51% oraz WIBOR 6M, który w momencie podpisania umowy wynosił 1,81% i 

który, w momencie wzrostu spowoduje również wzrost oprocentowania; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zauważył, że te pytania powinny być raczej skierowane do     

p. Skarbnik Gminy lub do Głównej Księgowej, dlatego też poprosił o zrobienie krótkiej 

przerwy i zaproszenie tych pań na sesję; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poprosił o skierowanie wszystkich pytań do Biura 

Rady, skąd zostaną przekazane do Komisji ds. budżetu podczas, której będzie można 

dyskutować na ten temat; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak jeszcze raz poprosiła o sprecyzowanie tych pytań na 

piśmie oraz o zrozumienie, gdyż w chwili obecnej Główna Księgowa jest zajęta ogromem 

pracy, z którą musi zdążyć przed zaplanowanym urlopem, natomiast p. Skarbnik została 

odesłana do lekarza ze względu na zły stan zdrowia, tym bardziej, że u jednej z pracownic 

Ref. finansowego została zdiagnozowana Odra, podkreśliła, że nie uchyla się od 

odpowiedzi, jednakże, aby precyzyjnie odpowiedzieć na wszystkie pytania potrzebuje 

pomocy zarówno Skarbnika jak i Radcy prawnego; 

 Radna p. Jolanta Chmura uznała, że pytania, które chce zadać są na tyle podstawowe, że 

zarówno p. Wójt jak i p. Skarbnik bez problemu powinny na nie odpowiedzieć i zapytała: 

 czy do zawarcia przedmiotowej umowy potrzebna była uchwała Rady Gminy, gdyż jej 

zdaniem powinno to było zostać poparte taką uchwałą, 

 czy Regionalna Izba Obrachunkowa (RIO) wyraziła zgodę na takie wsparcie ze 

względu na wskaźnik o dopuszczalnym zadłużeniu  wynikającym z art. 243 ustawy o 

finansach publicznych, ponieważ jej zdaniem, jeżeli w 2017 r. zadłużenie osiągnęło  

niebezpieczny wskaźnik, to RIO powinno się na ten temat wypowiedzieć, 

 na co te 3,5 mln zł zostało przeznaczone, 
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 w związku z informacją od p. Skarbnik odnośnie zrealizowanej płatności na rzecz 

gminy przez Spółkę Poreco z tytułu użytkowania sieci wodociągowej poprosiła o 

przedstawienie dokumentów potwierdzających te płatności; 

 czy przedmiotowa umowa została zaparafowana przez prawnika; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak ponownie poprosiła o przedstawienie tych pytań na piśmie 

i dodała, że na chwilę obecną może odpowiedzieć na dwa pytania tzn. była przyjęta 

stosowna uchwała oraz, że RIO również wydało opinię w sprawie; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zaproponował złożenie interpelacji w tym temacie; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki w ślad za p. Wójt poprosił o złożenie na piśmie 

wszystkich pytań do Biura Rady, na które Wójt odpowie w ustawowym terminie. 

 

13. Sprawy różne. 
Przewodniczący p. Sylwester Sawicki udzielał kolejno głosu radnym oraz uczestnikom 

sesji. 

 Radna p. Ewa Masłoń chciała ponowić pytanie, które zadała na ostatniej sesji do 

Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania Środków (GK)        

p. Adama Zaczkowskiego odnośnie uwag do planu zagospodarowania przestrzennego; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał, czy można poprosić na sesje p. Zaczkowskiego; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że nie jest pewna, czy jest obecny w 

urzędzie z racji mającego się odbyć w dniu dzisiejszym spotkania z firmą w sprawie 

wyceny naprawy obiektu Skatepark, aby móc szybko podjąć działania wynikające ze 

złożonej petycji; 

 Radna p. Jolanta Chmura miała pytanie w temacie produktów na fundację Katolicka 

Wspólnota Chleb Życia, które były zbierane w szkole w Żarkach Letnisko (ŻL), a które jak 

się okazuje z monitu Towarzystwa Przyjaciół Żarek Letniska na dzień 5 kwietnia nie 

zostały rozdysponowane, dodała, że produkty te były zbierane od 1 stycznia, więc 

możliwe, że niektóre z nich uległy przeterminowaniu, dlatego chciała wiedzieć, czy          

p. Wójt ma jakieś informacje na ten temat; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał, czy p. Wójt ma informacje odnośnie ilości 

zameldowań obywateli Ukrainy na terenie Gminy Poraj; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że na pobyt czasowy zameldowanych jest 

ok. 50 obywateli Ukrainy, pojedyncze przypadki dotyczą pobytu stałego; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek chciał wiedzieć, czy meldują się z całymi rodzinami i 

zaproponował, aby w kolejnych informacjach międzysesyjnych przedstawiać również 

sytuację obcokrajowców; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak obiecała rozszerzyć przedstawiane przez nią informacje o 

te dane oraz odpowiedziała Radnej p. Chmurze, że w szkołach czy przedszkolach na 

terenie Gminy Poraj jest organizowana cała masa akcji, m.in. polegających na zbiórce 

różnego rodzaju artykułów, dlatego nie ma informacji, jak potoczyła się ta akurat akcja, 

dodała, że nie ma również pewności, czy faktycznie te produkty straciły termin ważności, 

gdyż przy tego typu akcjach często są zbierane rzeczy o wydłużonej trałowości do 

spożycia, nie mniej jednak musi to sprawdzić, że by coś więcej na ten temat powiedzieć; 

 

Nas posiedzenie wszedł Kierownik GK p. Adam Zaczkowski. 

 Radna p. Ewa Masłoń: 

 przypomniała, że składała zapytanie odnośnie procedowania uwag do planu 

zagospodarowania przestrzennego składanych przez Wspólnotę Gruntową, niestety w 

piśmie zwrotnym nie uzyskała konkretnych informacji na żadne z pytań, dlatego też 

chciała  wiedzieć, czy uwagi te są przez gminę procedowane i jakie jest stanowisko 

gminy wobec tych uwag, 
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 z związku z zaplanowaną wspólnie z Radą Sołecką oraz Radnym p. Bartoszem 

Rajczykiem akcją sprzątania Choronia poprosiła o zapewnienie na 18 maja wsparcia 

sprzętowego, 

 wspomniała, że na Komisji ds. oświaty dowiedziała się, że zawody strażackie nie 

odbywają się na boisku w Choroniu ze względu na istniejący płot i zapytała, czy w 

ramach planowanej modernizacji tego obiektu jest możliwość dostosowania go do 

tego, aby mogły się tam odbywać takie imprezy, 

 odniosła się do poruszanego na poprzedniej sesji tematu odnośnie przystępowania do 

grup zakupowych energii elektrycznej chcąc się dowiedzieć, czy gmina prowadzi 

takie rozmowy, gdyż w latach, gdy różnica w notowaniach na giełdzie energii w skali 

roku była 15 zł to udział w grupie zakupowej miała sens, jednak w sytuacji, kiedy 

cena energii podskoczyła ze 172 zł do 312 zł w szczycie to nie jest to już opłacalne, 

dlatego zaleciła ostrożność; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek: 

 przypomniał, że od dłuższego czasu gmina obiecuje zamontowanie tabliczek z 

numerami na ulicy 3 Maja w Poraju i do tej pory nie zostało to wykonane, 

 poprosił o oczyszczenie studzienek chłonnych na ulicy Nadrzecznej w Poraju, 

 przypomniał o ulicy Rudzianej w Poraju, o której wspominał zresztą na ostatniej sesji, 

tzn. ulica ta wymaga wyrównania, w pierwszej jednak kolejności należy tam się pilnie 

udać i skontrolować jaka jest sytuacja, gdyż w niektórych nierównościach przy 

wjazdach na posesje gromadzi się duża ilość wody, 

 zapytał o kamery w okolicach Skateparku, a dokładnie o tym, na jakim etapie są 

rozmowy z firmą, która miałaby świadczyć te usługi, o czym wspominała na ostatniej 

sesji p. Wójt;  

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, dlaczego chodnik przy szkole w Żarkach Letnisko jest 

wykonywany w sposób bardzo niechlujny; 

 Radny p. Waldemar Sitek przypomniał o konieczności uporządkowania i oczyszczenia z 

krzaków terenu przy budynku starej szkoły w Jastrzębiu, gdyż brak dostępu słońca 

powoduje, że mury budynku są stale zawilgocone i niszczeją; 

 Radna p. Ewa Masłoń: 

 zwróciła uwagę na konieczność naprawy chodnika na ulicy Wolności w Choroniu na 

wysokości posesji nr 133, co wiąże się ze zgłoszeniem tego do Powiatowego Zarządu 

Dróg (PZD), 

 w imieniu mieszkańców Choronia zgłosiła, że przy obecnej suszy zapylenie na 

drogach gruntowych jest spore, tym bardziej, że drogi są wysypywane szlaką i 

materiałami pochodzenia hutniczego, co powoduje, że mieszkańcy są zmuszeni do 

wdychania tych niebezpiecznych substancji, 

 chciała uzyskać informacje, czy pracami związanymi z równaniem dróg gruntowych 

będzie również objęta ulica Piaskowa w Choroniu; 

 Radny p. Leszek Lach poinformował, że mieszkańcy ulicy Leśnej w Poraju skarżą się na 

zbyt duży hałas dobiegający z okolic obiektu Skatepark, skąd często dochodzi do 

przerzucania np. butelek na prywatne posesje i zapytał, czy jest szansa w związku z 

planowanym remontem tego obiektu na przeniesienie go w inne miejsce bliżej szkoły; 

 Radny p. Krzysztof Klimek: 

 zapytał, czy budowany chodnik na ulicy Szkolnej w Żarkach Letnisko będzie 

zabezpieczony krawężnikiem, gdyż jest obawa, że ze względu na jego małą szerokość 

dojdzie do rozjechania tego chodnika, 

 chciał również wiedzieć, do czego będzie służył materiał wysypany na ulicy 

Brzozowej w Żarkach Letnisko; 
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 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, czy będzie w tym roku realizowany program „Czyste 

powietrze”, jakie są obwarowania tego programu oraz, czy gmina musi mieć wkład 

własny; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk przypomniał o wjeździe na ulicę Partyzantów, który firma 

Poreco zobowiązała się wykonać – p. Adam Zaczkowski był zdziwiony, że jeszcze nic nie 

zostało zrobione i obiecał, że to zgłosi; 

 

Odpowiedzi udzielał Kierownik Ref. GK p. Adam Zaczkowski, który powiedział: 

 kwestię uwag do planu zagospodarowania przestrzennego obiecał sprawdzić, gdyż na 

chwilę obecną nie pamięta jaka jest sytuacja, 

 w akcję sprzątania gmina zawsze chętnie się włącza w ten sposób, że zamawia 

kontener na wskazane przez mieszkańców miejsce, zabezpiecza samochód z 

przyczepką do przewożenia śmieci, dostarcza rękawice oraz worki na śmieci i dodał, 

że termin 18 maja jak najbardziej można rezerwować na taką akcję, 

 stwierdził, że pierwszy raz słyszy, że z powodów ogrodzenia na boisku Stokrotka nie 

można przeprowadzać zawodów strażackich i zobowiązał się to wyjaśnić, 

 liczy na pomoc i doświadczenie ze strony Radnej p. Masłoń co do zakupów energii i 

ogłoszenia w dobrym momencie przetargu, dodał, że jest grupa zakupowa 

wewnętrzna, tzn. wszystkie jednostki są włączone do tej grupy i na pytanie p. Masłoń, 

czy jest przygotowana dokumentacja,  niezbędna do przystąpienia do takiego 

przetargu odpowiedział, że wszystko jest gotowe, potrzeba jeszcze zestawienia 

zużycia w poszczególnych punktach z ostatniego roku, ale to przygotują w momencie 

ogłoszenia przetargu, 

 tablice na ulicę 3 Maja są zamówione, niestety terminy realizacji są dość długie, ale po 

przerwie majowej powinny dotrzeć i będą zamontowane, 

 studnie chłonne są czyszczone na bieżąco i obiecał zgłosić, żeby na ulicę Nadrzeczną 

zwrócić również uwagę, 

 nie ma informacji o ulicy Rudzianej, tzn. czy zostało to skontrolowane i również 

obiecał to przekaże to do realizacji, na co Radny p. Bojanek powiedział, że ma 

informacje, że nikogo z Urzędu Gminy tam nie było, prosił o zwrócenie uwagi na 

teren przy posesjach nr 1 i 2 oraz na końcu ulicy, 

 temat kamer jest cały czas analizowany pod względem kosztowym, biorąc pod uwagę 

ilość sprzętu, który gmina posiada i który chciałaby mieć, dodał, że gmina czeka na 

ofertę w tym temacie ze strony firmy ochroniarskiej, na co Radny p. Bojanek 

stwierdził, że dobrze byłoby mieć kamery sprawne, aby nie dochodziło do zniszczeń, 

tym bardziej, że planowany jest remont Skateparku, 

 w projekcie Inicjatywy Sołeckiej, który to wniosek został złożony do Urzędu 

Marszałkowskiego kamery w ramach Sołectwa Poraj zostały uwzględnione, 

 w dniu dzisiejszym odbywa się przegląd obiektu Skatepark przez firmę Techramps w 

celu przygotowania wyceny kosztów jego naprawy – Radny p. Bojanek poprosił o 

przesłanie informacji z wyceny, jak tylko będzie gotowa, 

 nie zgodził się z tym, że chodnik na ulicy Szkolnej w Żarkach Letnisko jest 

wykonywany w sposób niechlujny, dodał, że ramach remontu  istniejącego został on o 

10 cm rozszerzony, natomiast jego  obrzeża są betonowane, co jest rozwiązaniem 

tańszym ale również trwałym, wykonaniem chodnika zajmuje się ekipa Centrum 

Integracji Społecznej (CIS) pod nadzorem fachowca o uprawnieniach budowlanych, 

wspomniał również, że z informacji jakie docierają wynika, że mieszkańcy ulicy są 

zadowoleni, wykonywane są zjazdy na posesje zgodnie z ich życzeniem, dlatego 

krytyka ze strony niektórych osób jego zdaniem to szukanie dziury w całym, na co 

Radna p. Chmura powiedziała, że przekazuje tylko informacje mieszkańców,  
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 w sprawie budynku starej szkoły w Jastrzębiu obiecał, że będą się starać wykonać 

prace porządkowe jak najszybciej, choć jak zaznaczył w dużej mierze zależeć to 

będzie od mocy przerobowych, bo choć ekip jest wiele i pracują oni bez przerwy, to 

jednak potrzeb jest również bardzo dużo, 

 sprawa chodnika na ulicy Wolności w Choroniu zostanie zgłoszona do PZD, 

 kwestia dróg gruntowych to odwieczny problem, naprawy są wykonywane 

sukcesywnie, z harmonogramem prac można w każdej chwili się zapoznać u niego w 

biurze i dodał, że jeżeli nie ma w nim uwzględnionej ulicy Piaskowej w Choroniu to z 

pewnością zostanie wprowadzona, 

 problem mieszkańców z ulicy Leśnej, którzy protestowali przeciwko powstaniu 

„Strefy wrażeń” był od dawna, mieszkańcy odwoływali się wówczas od decyzji o 

wydaniu pozwolenia na budowę, jednakże sąd utrzymał w mocy te decyzję i obiekt 

powstał, dodał, że kwestia przeniesienia Skateparku w inne miejsce jest nierealna, 

gdyż wylanie nowej płyty betonowej jest bardzo kosztowne, 

 ulica Brzozowa w Żarkach Letnisko jest przykładem współpracy mieszkańców z 

gminą, tzn. mieszkańcy sami zakupili materiał, natomiast gmina zobowiązała się w 

ramach równania dróg do jego rozprowadzenia, podobnie zresztą jest na ulicy 

Raczyńskiej, 

 w kwestii programu dotyczącego fotowoltaiki i solarów na chwilę obecną nic się nie 

zmieniło i w dalszym ciągu oczekuje się na rozstrzygnięcie konkursowe w Urzędzie 

Marszałkowskim, wspomniał, że w związku z tym, że zostało złożonych bardzo wiele 

wniosków, które wielokrotnie przekraczają przyznaną alokację Urząd Marszałkowski 

prawdopodobnie celowo wstrzymuje rozstrzygnięcie, gdyż poszukuje dodatkowych 

środków dodał, że gmina z własnych środków nie jest w stanie samodzielnie 

zrealizować takich projektów oraz, że wkład własny w tym przypadku ponoszą 

mieszkańcy; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, czy w ramach inicjatywy sołeckiej wniosek do 

konkursu na rewitalizację amfiteatru w Żarkach Letnisko został rozpatrzony; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że limit dostępnych środków w tej kwestii wynosił 60 

tys. zł na całą gminę i właśnie na taką kwotę opiewał wniosek , o którym mówiła Radna   

p. Chmura, dlatego też zdecydowano, że środki te zostaną jednak podzielone, aby mogły 

skorzystać z tego trzy sołectwa a nie jedno, natomiast kwestia amfiteatru jest omawiana z 

mieszkańcami, gdyż jest szansa na pozyskanie środków zewnętrznych na remont tego 

obiektu; 

 Radna p. Jolanta Chmura wyraziła żal z tego powodu, gdyż jej zdaniem sprawa amfiteatru  

jest bardzo ważna, zauważyła, że pilnie należy zabezpieczyć podłogę w tym obiekcie, gdyż 

stwarza ona zagrożenie, tym bardziej, że zbliżają się „Imieniny Hrabiny”, 

 p. Magdalena Ryziuk-Wilk – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Poraju (GOK) 

zaproponowała zdemontowanie wspomnianej podłogi oraz wykorzystanie na potrzeby tej 

imprezy sceny mobilnej, która jest na wyposażeniu GOK-u, dodała, że scena ta jest 

profesjonalna, posiada wszelkie atesty i ma zadaszenie; 

 Radna p. Jolanta Chmura zgodziła się na takie rozwiązanie, jednakże podjęcie decyzji w 

tej sprawie zostawiła TPŻL; 

 p. Adam Zaczkowski poinformował, że w dniu wczorajszym odbyły się rozmowy z TPŻL 

w wyniku których wszystko zostało załatwione i uzgodnione, co potwierdził Sołtys Żarek 

Letniska; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział Radnemu p. Rajczykowi, że sprawa ulicy Partyzantów 

była zgłaszana i sądził, że jest wykonana, ale w takim wypadku zobowiązał się ponowić 

zgłoszenie; 
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 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, na jakim etapie jest sprawa dotycząca budowy 

kanalizacji w Żarkach Letnisko; 

 Radny p. Leszek Lach poinformował, że chodnik od ulicy Leśnej w Poraju w kierunku 

posesji byłego Radnego p. Ludwikowskiego jest wykonany pod skosem, co w okresie 

zimowym, kiedy jest oblodzony powoduje trudności w poruszaniu się po nim, szczególnie 

dla osób starszych i zapytał, czy można go wyprofilować; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że do września będzie składany wniosek o 

dofinansowanie w ramach programu Regionalnych Inwestycji Terytorialnych i liczy na to, 

że w przyszłym roku będzie można ruszyć z kolejnym etapem budowy kanalizacji w 

Żarkach Letnisko, natomiast kwestię chodnika, o którym mówił Radny p. Lach należy 

sprawdzić, gdyż do tej pory nikt nie zgłaszał takiego problemu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak  poinformowała, że 27 kwietnia na Ośrodku Żeglarskim 

Marina Poraj odbędzie się otwarcie sezonu żeglarskiego, w związku z tym serdecznie 

zaprosiła wszystkich na tę uroczystość. 

 

14. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący                   

p. Sylwester Sawicki podziękował wszystkim za przybycie i o godzinie 13
30

 zamknął VI sesję 

Rady Gminy Poraj. 
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